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Tisztelt Polgármester Úr! 

Tisztelt Képviselő-testület! 

 

 

Jelen beszámolómban a vonyarcvashegyi Művelődési Ház és Könyvtár 2011. évi 

idegenforgalmi szezonban, a szezonnyitástól a szezonzárásig végzett tevékenységről kívánom 

tájékoztatni Önöket.  

 

Személyi feltételek 
 
A Művelődési Ház és Könyvtárban 3 fő dolgozik közalkalmazotti minőségben. Én, Illésné 

Major Julianna főiskolai és egyetemi diplomákkal látom el az igazgatói munkakört, emellett a 

programok szervezéséért, bonyolításáért, valamint a településünk közművelődési rendeletében 

megfogalmazott feladatok megvalósításáért vagyok felelős. A könyvtár szakmai munkáját 

Csudai Zoltánné végzi akinek könyvtár-magyar szakos főiskolai diplomája van. A ház 

gondnoka Fricker Ferencné, középiskolai végzettségű, aki a gondnoki teendők mellett az 

adminisztrációs tevékenységben is oroszlánrészt vállal. 

A nyári munka kisegítésre az elmúlt évben is  kisegítőt alkalmaztam Horváth Istvánné 

személyében, aki Fricker Ferencné gondnok munkaköréből vette ki a nyári hónapokra a 

takarítást. Emellett az egyéb intézményi teendők elvégzésébe – táborok, művésztelepek 

résztvevőinek kiszolgálása – is bekapcsolódott. 

Ez amiatt is nagyon fontos volt, mert Fricker Ferencné egy sajnálatos kerékpáros 

balesete miatt a három nyári hónapban betegszabadságra kényszerült. Ez a tény 

nagymértékben megnövelte a rám háruló terheket, melyek nem vezetői teendők voltak, és így 

gyakran 12-14 órás munkanapokat kellett dolgoznom, beleértve a hétvégeket is. Ez nagyon 

kimerítő volt. Kollégáim is gyakran túlóráztak, de számukra helyette szabadnapokat 

biztosítottam. Így sok ideig ketten vittük a ház ügyeit. 

Az intézményben és a rendezvényeken többször akad olyan munka, amelynek 

elvégzéséhez segítségre van szükségünk. Ezekben a Település-üzemeltetési Csoport vezetője 

és munkatársai vannak segítségünkre, megbízható munkájukat ezúton is tisztelettel 

megköszönöm. Köszönöm, hogy szükség és lehetőség esetén a közmunkások is segíthettek. 

A Boros Forgatag idején közülük kerülnek ki a rendezvény éjszakai technikai 

lebonyolításában segítők, akik a rendezvény ideje alatt szabadságon vannak, s munkájukért 

megbízási szerződés alapján fizetünk. A programok idején a nagyobb összefogást igénylő 

feladatokat (színpadépítés, bontás,rendezvény utáni takarítás) a TüCs dolgozói térítés nélkül 

végzik.  

Az intézményünk pénzügyi teendőit a Polgármesteri Hivatal pénzügyi csoportja végzi, 

munkájukat nekik is köszönöm. 

 

 

Tárgyi feltételek 
 
-A rendezvényeink lebonyolításához fedett színpaddal, ehhez tető nélküli kiegészítő 

elemekkel rendelkezünk. Az önkormányzat sörasztalokkal és hozzá padokkal tudja 

komfortosabbá tenni a programok helyszínét. Komoly hangosító berendezésünk nincs, az 

önkormányzat hangosító egysége egyszerűbb, főként beszédhang erősítésére alkalmas 

igazából. Ezért a nagyobb rendezvények hangtechnikájáról és annak kezeléséről külön 

gondoskodni kell. 
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-Mivel a szabadtéri előadásokkal az időjárásnak kiszolgáltatva vagyunk, nagy segítség, ha 

rendezvénysátrat sikerül a programokhoz biztosítani. Az elmúlt nyáron Balatongyörök 

Önkormányzatának sátra segített ki bennünket, így nagyobb rendezvénynek nem kellett 

elmaradnia a kedvezőtlen időjárás miatt. 

-Az intézménynek nincs önálló fuvarozásra alkalmas járműve. Amennyiben nagyobb 

méretű tárgyak szállítására van szükség, vagy technikai jellegű vásárlást kell bonyolítani, azt 

a TüCs teherautójával és a dolgozók közreműködésével valósítjuk meg. A kisebb méretű 

dolgok szállítását, a különböző bevásárlásokat a férjem beleegyezésével családom 

személyautójával végzem legnagyobb részt térítés nélkül. 

-A különböző csoportok elhelyezése a művelődési házban történik. (Nagy előrelépés 

lenne, ha az épület tetőterében a már régóta tervezett vendégszobák kialakításra 

kerülhetnének.) 

-Kiállítások helyszínéül szolgál a művelődési ház épülete, valamint a Helikon Taverna 

konferencia terme, melyet Fodor Márk díjtalanul bocsát a rendelkezésünkre. 

-Intézményünk épülete és környéke rendezett, virágos, tiszta. Ennek ellenére egy 

tisztasági festés szükséges lenne, illetve a diletációs mozgásból eredő falrepedések, valamint a 

szigetelés hiányából és beázásból fakadó vakolathibák kijavítása. 

 

 

Programok 
 

- a programalakítás szempontjai 

 
Intézményem fontos feladata az idegenforgalmi szezon színesítése különböző kulturális 

programokkal. A szervezés és programválasztás szempontjai között fontos szerepet játszik a 

helyi hagyományok őrzése (mandula, szőlő, bor, halászat), a helyi kultúrtörténeti és építészeti 

értékeinkre a figyelem felhívása (Szent Mihály kápolna, Helikon Taverna, templomaink, 

szobraink…), helyi művészeti értékek bemutatása (fúvószenekarunk, mazsorettjeink, 

gitárosaink, képzőművészeink) 

 

- a rendezvények és lebonyolításuk Vonyarcvashegyen 

 
- Hercegi Mandulás Napok 

 

A Helikon Taverna építkezési munkálatai miatt az idén még kisebb méretű programmal 

tartottuk meg ezt a rendezvényünket. A jövő évben ismét új helyszínekkel és programokkal 

kiteljesedve fogjuk az általunk életre keltett „mandulás” hagyományt folytatni. A Mandulás 

Napokról a TV” is beszámolt. 

 

- Szezonnyitó ünnepség   

 

Vonyarcvashegyen régebben nem volt hagyománya a strand- és szezonnyitó ünnepségnek. 

Jelen rendezvénystruktúrában is a kevésbé kiemelt rendezvények között volt a műsorok 

jellegét tekintve. A helyi tehetségek bemutatása is cél, de ez egyben költségkimélő megoldás 

is. Amennyiben a költségvetés a rendezvények vonatkozásában bő vülne, akkor a kiemelt 

programok közé kerülhetne.   

Én ezen a rendezvényen nem voltam jelen, mivel éves szabadságomból csak úgy tudok 

néhány napot kicsit jobb időben kivenni, hogy – a sok program miatt – egy vagy két 

rendezvényen nem vagyok ott. De természetesen ezeket is én szervezem meg minden 
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részletében, forgatókönyvet készítek, hogy mindenki tudja a már megbeszélt teendőket. A 

szezonnyitó ünnepségen Polgármester úr vállalta át a lebonyolítás szerepét. (A másik 

program, amelyet részletesen előkészítettem, de nem voltam jelen, az okt.23- i ünnepség volt. 

Részletes forgatókönyvet készítve itt Kósáné Szakony Ágnes vállalta el a levezénylést. Bár ez 

nem tartozik szorosan a beszámolóhoz, de fontosnak érzem elmondani. A közel két hónapnyi 

szabadságomat egybefüggően nem tudom kivenni a rendezvények miatt. De némi 

feltöltődésre nekem is szükségem van. A zsúfolt nyári szezon után zsúfolt téli szezon, majd 

megint a nyárra készülődés, és így tovább. Ezért lehetőleg akkor veszek ki szabadságot, 

amikor legkevésbé zavaró a távollétem. Ez ügyben a tisztelt Képviselő-testület megértését 

kérem. 

 

- Szent Iván éji tűzgyújtás  

 

Az időjárás ismét megtréfált bennünket. Eső miatt bár a programokat le kellett mondanunk, a 

máglyát sikerült meggyújtani. A kiatró érdeklődők számára hangulatos beszélgetésre nyílt 

lehetőség. 

   

- Vonyarci Boros Forgatag 

 

Szerénytelenség nélkül gondolom, hogy ez a rendezvény a leglátogatottabb programsorozat 

Vonyarcvashegyen. Mind a szervezés, mind a programok színvonaláért nagyon sok elismerő 

szót kaptam helyiektől, vendégektől egyaránt. Bár megelőzően voltak, akik némi feszültséget 

szítottak, kockára téve ezzel a forgatag eddig megszokott jó hangulatú készülődését, ezen 

sikeresen sikerült túllépnünk. Néhányan természetesen akadnak, akik okosságokkal 

változtatni akarnak a jól bevált, eredményesen működő rendszeren, ám ők főként olyanok, 

akik hasonló kaliberű dolgot még nem találtak ki, nem hoztak létre, nem tartanak évek óta 

életben. Ezért kérem a tisztelt Képviselőket, hogy az ilyen jellegű megjegyzéseket ennek 

szellemében, kritikával hallgassák. 

A programok összeállításánál változatosságra törekedtem, hogy mindenki találjon a 

kedvének megfelelő programot. Örülök, hogy megvalósítottam Polgármester úr és Erdei 

ferenc javaslatát, hogy több gyerekeknek szóló programot is építsek be a műsorok közé. Mert 

ezeknek is nagy sikerük volt.  

Az esős idő miatt a hatodik este megtartása jó ötlet volt. Az ötletért köszönet Zsinkó 

Lajosnak, valamint a testületnek a rugalmas és gyors döntésért. Két-három ember sajnos 

hangos nemtetszését fejezte ki, de ez sajnos mindig előfordul. 

A borházak és ételes házak kiváló színvonalon szolgáltattak, munkájukat köszönöm. 

Köszönet illeti a TüCs szolgálatkész segítő munkáját. Köszönöm a Polgárőrség 

közreműködését. Vass József úrral már megbeszéltük a tapasztalatokat, így a jövőben is 

számítok segítségükre. 

 

- Fúvószenekari Találkozó 

 

Négy zenekar bemutatkozását tettük lehetővé a strandon, ezzel a helyi zenekart, zenei 

hagyományokat, valamint mazsorett csoportunkat is népszerűsítve. Valamint annak a szakmai 

kapcsolatrendszernek a fejlődését is támogattuk, melynek révén, a kölcsönösség elve alapján, 

a kulturális kapcsolatbővítés keretében a mi zenekarunk is részese lehet más települések fúvós 

találkozóinak. Köszönettel tartozom Kiss Tamás karnagy úrnak a lelkes közreműködésért. 

A találkozó költségét az intézményi költségvetésből finanszíroztuk. Fontosnak érzem, hogy a 

szűkösödő anyagi viszonyok között a továbbiakban a zenekari alapítvány is vállaljon részt a 

költségekből, hiszen a szakmai kapcsolatépítés az ő érdekük is. 
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- 40 halász emléknap – a balatoni halászok napja  

 

A balatoni halászokkal közösen bonyolított rendezvény volt, remek hangulatú főzéssel, 

műsorokkal, az elődök iránti tiszteletet tanúsító koszorúzási ünnepségekkel, a VoVa miniatúra 

kiállítással. 

Egyetlen, de nagy szépséghibája volt, hogy bár egy év óta – illetve a kezdetek óta 

tudható minden évben a halásznapok időpontja -, de a mostani esetben közel egy év óta a 

rendezvénynaptárunkban is szerepelt az idei halásznapok időpontja, mégis, egy rajtunk 

kívülálló figyelmetlen szervezőmunka miatt az utolsó pillanatban meg kellett változtatnom a 

rendezvény időpontját. Ez a látogatottságon is érződött, s főként a strandi pénztáraknál 

csapódott le az ezzel kapcsolatos, sok bosszús észrevétel. 

Nagyon fontos látni: ha mi magunk nem adjuk meg a tiszteletet egymásnak, egymás 

munkájának, eredményeinek, vagy például a rendezvényeinknek, akkor más sem fogja 

megadni.  

Mindennek ellenére jó hangulatú program volt.  

A halászok természetbeni támogatást adtak, pénzügyit nem. A színvonalas műsor pénzügyi 

lehetőségének bővítése érdekében kifejtett munkáját köszönöm Péter Károlynak és Zsinkó 

Lajosnak, ezzel együtt a testület rugalmas hozzáállását is. 

 

 

- A határon túliak vonyarcvashegyi ünnepnapja 

- Szezonzáró Vonyarci Búcsú 

 

A két rendezvényt háromnapos programsorozat keretében együtt tartottuk meg, hiszen az 

egyes programok jellegében átfedés van, így nem is szétválaszthatók. 

A programsorozatban őrizni próbáltam a kialakult hagyományokat, de új formát, 

változatosabb megoldási formára váltottunk. 

Színvonalas, népszerű előadókat sikerült meghívni, a boros és ételes szolgáltatások színvonala 

is nagyon jó volt. A programok látogatottak voltak, sok pozitív jelzés érkezett. Örülök, hogy 

Deák Ákos atya is egyre gyakrabban bekapcsolódik, közreműködésére a továbbiakban is 

számítok. 

Vendégül láttuk testvértelepülésünk delegációját Erzsébetlakról, akik reményeink szerint jó 

érzésekkel mentek el tőlünk. 

Nagy könnyebbséget jelentet, hogy a technikai feltételek meglétére nem kellett különösebben 

figyelnem, mert a TüCs ismét magas színvonalon teljesített. 

 

 

- Szent Mihály napi búcsú 

 

Sok évvel ezelőtt kezdtem el a Szent Mihály-napi búcsú megrendezését, hogy a Szent Mihály-

dombhoz a halásznapokon kívül más program is kapcsolódjon. Mára ez az ünnep is az 

ünnepeink sorának természetes részévé vált. Mivel Balatongyöröknek is ez a búcsú a 

települési búcsúja, egy alkalommal megpróbálkoztunk egy közös rendezéssel. Akkor nem lett 

folytatása. 

Az idei esztendőben Péter Károly és Bíró Róbert polgármesterek javaslatára ismét közös 

szervezéssel próbálkoztunk, de most igazán nagy sikerrel. Közrejátszott ebben a Szent 

Mihály-piac létrejötte, hisz a területén kényelmesen, komfortos körülmények között 

valósíthattuk meg a programot. A műsorokat közösen fizettük, a jogdíjfizetést mi vállaltuk 
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magunkra. Úgy állapodtunk meg, hogy a következő közös rendezvényt viszont a györökiek 

fogják jelenteni és a jogdíjat kifizetni. 

A TüCs itt is nagy segítséget adott a program megvalósításához, köszönet érte. 

 

Itt szeretném megköszönni minden ingyenes fellépőnek, közreműködőnek, támogatónak, 

segítőnek, hogy munkájukkal hozzájárultak egy eredményes és színvonalas nyári 

programsorozat megvalósításához. 

 

 

- kiállítások 
 

              - 

-II. „Vo-Va” MiniArt – miniatúrák nemzetközi biennáléja – az eredményhirdetésre és a 

kiállítás megrendezéséhez a Helikon Taverna biztosította a helyszínt. Ez egy nemzetközi 

szinten meghirdetett képzőművészeti pályázat, melyre ismét a világ minden tájáról 

érkeztek mini alkotások. A program szakmai színvonalát erősíti, hogy a verseny 

eredményeinek kialakításában közreműködik a Magyar Képzőművészeti Lektorátus. 

Egy ilyen pályázat eredményes meghirdetése és lebonyolítása időigényes munka, de 

megéri, hiszen Vonyarcvashegy ismertségét is nagymértékben fokozza úgy, hogy az nem 

kerül külön pénzébe a falunak. 

- Gyermekek számára tavaly hirdetünk nemzetközi rajzpályázatot, melyen sok helybéli 

gyermek is sikerrel szerepelt. Bemutatkozhattak ezáltal Svédországban, Budapesten 

(Artalakulás Galéria), Szerbiában (Uzsicében és Belgrádban a Belgrádi Nemzetközi 

Könyvvásáron) Hazakerült az anyag Szerbiából, így idén szeptemberben általános 

iskolánkban is megrendeztük a kiállítást. Köszönöm Kósáné Szakony Ágnes 

segítségét. 

- A „Határokon átívelő kulturális híd építése” programunk kiemelkedő fontosságú 

kiállítása volt Sabac város művészeti szövetségének bemutatkozó kiállítása. A Helikon 

Taverna biztosította a helyszínt, a szállítást és az igényes katalógust Sabac város 

fizette. 

 

- sporthoz kapcsolódó rendezvényeink 

 

V. „PIROSKERESZT”- TÚRA – helyi nevezetességet, a piros keresztet, valamint természeti 

szépségeinket népszerűsítő programunk, melynek lebonyolításában minden évben Gelencsér 

Zoltán tanár van segítségemre. 

 

XI. BALATON-KUPA – nemzetközi nyílt triplett petanque bajnokság 

Ezt a helyi Sportegyesület Petanque Szakosztályával közösen rendezzük. Intézményünk azért 

kapcsolódik be most is, mivel oroszlánrészünk van a sportág nyugat-magyarországi 

elterjesztésében, a petanque szakosztály létrehozásában, s mi rendeztük 1994-ben először ezt 

a nemzetközi bajnokságot, melyet a Magyar Golyósportok Szövetsége is támogat, s mely a 

nemzetközi versenynaptárban is szerepel. A lebonyolításban nyújtott segítséget köszönjük a 

TüCs-nek. 
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- táborok Vonyarcvashegyen 

 
-IV. Helikon Taverna Nemzetközi Művésztelep 

 

E művésztelep rendezője és finanszírozója Fodor Márk. Mivel e telep is a vonyarcvashegyi 

képzőművészeti kultúra fontos része, Vonyarcvashegy hírneve egyik öregbítője, így a 

megvalósításhoz szakmai és kapcsolati segítséget nyújtok Fodor Márk részére. 

 

 
-Belo Blatoról gyerekcsoport tábora 

 

Egyhetes gyerektábor, ahova vajdasági testvértelepülésünkről érkeznek az ottani magyar 

iskolai osztályokból diákok és fiatalok, akik magyar nyelven tanulnak tovább. Számukra 

különböző foglalkozásokat, programokat, kirándulásokat szervezünk. A tábor 

megvalósításában nagy segítséget kapok Kósáné Szakony Ágnes, Kósa Tamás és Gelencsér 

Zoltán tanároktól, akik a szabadidejüket áldozzák erre. Süteményekkel, gyümölccsel több 

vonyarcvashegyi család is segíti a tábor költségeinek csökkentését. 

 

 

-„FÜGGÖNY”  XIX. Vonyarcvashegyi Nemzetközi Művésztelep  

 

-Vonyarcvashegy nemzetközi népszerűsítését elősegítő, működése idején kulturális 

látnivalóval szolgáló, értékteremtő program. Az elmúlt nyáron Magyarországról, Romániából, 

Szerbiából, Törökországból és Montenegróból voltak itt résztvevők. Az egyik témául Serdar 

Ünver török költő „Függöny” című verse szolgált. Eredménye sok szép festmény, melynek 

kiállításokat szervezhetünk ismét be- és külföldön egyaránt, népszerűsítve ezzel 

településünket. De eredménye sok művészi fotó is, melyet fotókiállítás keretében fogunk 

Vonyarcvashegy ismertebbé tételére használni. 

-Az elmúlt évi „Ajtó” telepünk működésének hozadéka volt, hogy májusban 

Törökországban, Karabükben az ottani képzőművészeti egyetem a vonyarcvashegyi telep 

mintájára szervezte meg az első ottani „Ajtó” művésztelepet. Ennek résztvevői voltak a mi 

telepünk tagjai is, akik saját költségükön odautazva vettek részt a munkában, s öregbítették a 

mi telepünk és Vonyarcvashegy hírnevét. 

-Az idén már második évben sikerült a testvértelepüléseinket is összefogni egy-egy 

művészteleppel, melyeket velünk azonos témaválasztással rendeztek meg. 

Homoródszentmártonban ez volt a 34. telep, Erzsébetlakon pedig a negyedik. Így az ottani 

média is többször említette Vonyarcvashegy  

-A művésztelep másik hozadéka, hogy Serdar Ünver élménybeszámolós útikönyvet ír 

a magyar kulturális szokásokról, a nyugat-balatoni térségről, kiindulva a vonyarcvashegyi 

kulturális élet, kulturális értékek, az itteni emberi és csoportszokások, valamint településünk 

látnivalói bemutatásából. 

-Ugyancsak a legutóbbi művésztelep egyik eredménye, hogy egy Magyarországot 

bemutató norvég útikönyvbe belekerült Hátszegi Csaba erdélyi fotóművész vonyarcvashegyi 

balatoni fotója is, a képaláírásban megnevezve településünket. 

-Egy a törökországi Zonguldakban (a Fekete-tenger partján fekvő város) élő festőművész 

fotókat készített a strandunkról. Megmutatta otthon a polgármesternek, aki elhatározta, hogy 

fa-szobrász telepet szerveznek, s tengerpartjukon a vonyarcihoz hasonló madárszobrokat 

helyeznek el. A telep szakmai irányítását Major Lajos kezébe kívánják adni. 
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-XIII. Nemzetközi Fafaragó Telep 

 
Idén a telep résztvevői a TüCs dolgozók aktív közreműködésével felújították a halászparki 

játszóteret, így az megújulva, kibővülve várta már a turisztikai szezont. 

 
 

-I. „Ifjú szobrász” alkotótelep 

 
A budapesti Képzőművészeti Egyetem végzős szobrász hallgatóit fogadtuk e telepen, mint a 

jövő hivatásos művészeit. Ez a fajta együttműködés az egyetemmel szolgálja egyrészt 

műalkotások elkészítését. Másrészt, ha az egyetem megfelelő helynek ítéli az itteni 

feltételeket, akkor ez a telep, s vele együtt Vonyarcvashegy egy hosszútávon működő, 

országosan is elismert, hivatásos szobrászati művészeti műhely helyszíne lehet. 

 

 

  -Homoródszentmártoni focisták edzőtábora 

 
Erdélyi testvértelepülésünk sportolóit láttuk vendégül néhány napra. Ittlétük során felvették a 

kapcsolatot a mi sportegyesületünkkel is. Így elkezdődött a testvér-települési kapcsolatépítés a 

sport terén is. 

 

 

 

- Településünk kulturális életét népszerűsítő programok vidéken és 

külföldön 

 
-A fentebb említett művésztelepek 

- Vonyarcvashegyi gyerekek vajdasági táborozása. (Köszönet a szabad idejükben végzett  

áldozatos munkájukért Kósáné Szakony Ágnes, Kósa Tamás és Gelencsér Zoltán 

tanároknak.) 

-Mazsorett csoportunk vajdasági vendégszereplése. Köszönöm Szűts Anett tanárnő 

rugalmas együttműködését és munkáját.) 

-Kiállítások a vonyarcvashegyi művésztelep alkotásaiból (Svédország, Szerbia, Románia,     

 Csehország, Zalaegerszeg, Letenye, Keszthely), melyek megvalósítása Vonyarcvashegy-  

 nek nem került pénzébe. 

(Természetesen nagy munkát végez e téren a Zalai Balaton-part Ifjúsági Fúvószenekar és 

a Pelso mazsorett csoport, melyek munkájának támogatásához intézményünk minden tőle 

telhető segítséget megad: fellépési lehetőségek felkutatása, kulturális kapcsolatépítés, 

festmények a vendéglátóknak, stb., de ugyanakkor a csoportoktól az egyes 

rendezvényekhez sok segítséget is kap.) 

 

 

Marketing és reklám 
 
Bár az intézményi költségvetésben elkülönítetten erre nincs pénz, átcsoportosítással sikerült 

rendezvényeinkhez igényes meghívókat gyártatni. Ez nagyon fontos marketing tétel, hogy a 
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meghívó, és ha van, akkor a belépőjegy minősége első lépésben magát a rendezvényt is 

minősíti.  

Felvettem a kapcsolatot az országos Tourinform központtal, így a központi 

rendezvény-naptárakban, különböző honlapokon is díjmentesen szerepelhetnek programjaink. 

Prospektusok tekintetében a turisztikai egyesületre tudunk hagyatkozni, az általuk 

megjelentetett települési anyagba lehet bekerülni. Szomorúan tapasztaltam azonban, hogy a 

rendezvényeinkről, ha került be fotó, nem igazán a valós hangulatot tükrözte. Jó lenne, ha az 

országos szakmai körök által is dicsért képzőművészeti életünkre több fotóutalás is lehetne. 

Emellett intézményünk fotóját és idegenforgalmi információ-szolgáltató szerepét is 

mindenhol jelölni lenne szerencsés. 

A rendezvénynaptár jó dolog. Ahhoz, hogy szavunk hitelét megőrizhessük, pontos 

információkat kell tartalmaznia. Ehhez azonban az kell, hogy a tervezéshez és szervezéshez 

szükséges információkat minél korábban megkaphassák az érintettek. 

Továbbá még egy lényeges dolog: ha a rendezvénynaptárban és különböző országos 

hirdető helyeken jó előre népszerűsítünk egy programot, annak az időpontját nem szabad az 

utolsó pillanatban megváltoztatni, hiszen egy ilyen döntés nyomán tekintélyét és hitelét 

vesztheti egy olyan akár közel két évtizedes program is, mint a halásznapok. 

Az interneten való megjelenést én magam is végzem különböző közösségi portálokon, 

településünk honlapján az információkat a Tourinform iroda jelenteti meg. Köszönet 

munkájukért. 

Rendszeresen betérnek intézményünkbe itt nyaraló emberek különböző közhasznú 

információkért: helyi és környező települések programjairól, kirándulási, túrázási 

lehetőségekről és menetrendek iránt érdeklődnek sokan. Így a személyes tájékoztatás is a 

marketing és reklám munka részét képezi. 
 

 

Pénzügyi helyzetkép 

 

      -programok ára… 

 
A 2011. évi intézményi költségvetésben rendezvényekre 3,5 millió forint állt rendelkezésre. 

Ha ezt az összeget mind az idegenforgalmi rendezvényekre költöm, akkor is nagyon kevés, ha 

a rendezvényes napok számát és a népszerűbb fellépők bekerülési költségét vizsgáljuk. De ha 

ezt az összes pénzt az idegenforgalmi rendezvényekre fordítom, akkor a szezonon kívüli 

időszakra semmi sem marad, pedig ez az idő lenne az, amikor a helyi lakosság és a gyerekek 

részére is előadásokat lehetne szervezni. (Néhányat meg is valósítunk, amiket a kapcsolataim 

révén kevés pénzért vagy díjmentesen sikerül megszerezni.) 

A költségvetésben biztosított összegen felül a bevételi kötelezettségünk során 

keletkezett többletet, kb. 800 ezer forintot is rendezvényekre fordítottuk, valamint a Charlie-

koncert árát az önkormányzat külön biztosította. 

Rendezvénypályázati lehetőség nem volt, így az összes rendezvényt önerőből 

valósította meg az önkormányzat.  

Nagy segítséget jelentett a rendezvények megvalósításában a zenekar, a mazsorettek, 

az iskola tanulói és az óvodások közreműködése, az iskola néhány – fent említett - tanárának 

önzetlen segítsége, a TüCs munkája, valamint a magánszemélyek által nyújtott természetbeni 

támogatás. 

A szakmai és pénzügyi eredményességhez az is hozzájárult, hogy Péter Károly 

polgármester és Zsinkó Lajos alpolgármester nagyon rugalmasan segítettek a felmerülő 

kérdések megoldásában. 
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Konkrét pénzügyi helyzetképet csak a későbbiekben kapunk a pénzügyi csoporttól. A 

háromnegyed évi zárás azonban nem mutat még reális képet az intézmény idegenforgalmi 

rendezvényeire fordított pénzösszegről, mivel több program is még szeptember hónapban 

zajlott. De annyi bizonyos, hogy a rendezvényekre fordítható összeget csak a fent jelzett 

kiegészítésekkel tudtuk előteremteni. 

Költségvetésünk egész éves felhasználását nagyfokú takarékosságra törekvés jellemzi, 

ami lehet saját erőből igyekszünk megoldani. Ám ha versenyt akarunk tartani a hozzánk 

hasonló helyzetű települések programajánlatával, amivel a vendégeiket várják, mindenképpen 

a rendezvényekre fordítható összeg növelésére lenne szükség. 

 

Szerzői jogdíj: az intézményi költségvetés eléggé kiszámíthatatlan eleme. Az Artisjus hivatal 

egyre nagyobb ellenőrzéssel lép fel a zenés produkciókkal és a résztvevők számával 

kapcsolatban. A költségvetés készítése idején előre pontosan nem kiszámítható, hogy egy-egy 

rendezvény mennyire lesz látogatott, s hány jogdíjköteles program lesz a következő évben. 

Most azonban már látszik, hogy a tervezett 380 ezer forint nem lesz elegendő az idei évben. 

Más költséghelyeken igyekszünk takarékoskodni, hogy lehetőség szerint az intézmény a 

tervezett pénzügyi keretei között maradjon. 

 

Ugyanezt tesszük annak érdekében is, hogy intézményünk is fordíthasson pénzt a marketing 

és reklámköltségekre. Alaptétel, hogy egy meghívó minősége minősíti magát a rendezvényt 

is, így legalább is ennek a tételnek igyekeztünk megfelelni. 

Több újságbeli megjelenésünk is volt, sőt a Mandulás Napokról a TV2, a művésztelepről a 

Duna TV is tudósított többszöri ismétléssel. De ezeket a lehetőségeket baráti kapcsolataim 

útján szereztem. Nem tudom, hogy pénz nélkül ez meddig működik. Amíg lehetőség lesz rá, 

igénybe fogjuk venni. 

 

 

A könyvtár intézményegységünk idegenforgalmi jellegű tevékenysége 

 
A művelődési ház és a könyvtári szakterület intézményünkben valóban integrált szerves 

egységet alkot. Tájékoztató tevékenységével a könyvtár az információ szolgáltatás fontos 

helyszíne. 

 A nyári szezonban a dokumentumok helyben használatára az újságolvasás is nagyon 

jellemző. A megnövekedett újságárak miatt csak a Zalai Hírlapot járatjuk napilapként. 

Könyvtáros kollégám az olvasói észrevételek alapján úgy látja, hogy igény lenne a Magyar 

Nemzetre és a Népszabadságra is. Az első félévben a Magyar Hírlapot rendelte meg, több 

olvasó azonban kifogásolta nála, hogy miért csak jobboldali lap jár. Mivel ezek a lapok 

drágák, ezért megoldásként javasoltam számára, hogy a második félévtől a megyei napilap 

maradjon egyedül. Pénzszűkében a politikai orientált, drága napilapok árán pedig más, értékes 

tartalommal bíró folyóiratokat vásároljon, mely az olvasók ismeretszerzését és hasznos 

szabadidő-eltöltését is segítik. 

 Könyvtárunk nyitvatartási rendszerét még abból az időből örököltük, amikor még 

központi könyvtárként funkcionált. Mai méreteiben és a többi hasonló méretű intézményhez 

viszonyítva magas nyitvatartási idővel dolgozunk egész évben egyformán. Így amikor a 

könyvtáros szabadságra megy, vagy túlmunkájáért kapott szabadnapjait veszi igénybe, ekkor 

az egyéb tevékenységek mellett elég nehéz megoldani, hogy a könyvtár változatlan nyitva 

tartással működjön. Amikor csak lehetett, megtettük. Az elmúlt nyáron a könyvtár a 

művésztelep, a Könyvtáros évi rendes szabadsága és a túlmunkájáért járó szabadnapok miatt 

19 napot volt zárva. (Ez a zárva tartási idő alacsonyabb, mint más helyeken.) 
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A könyvtári forgalom adatai: 

                

 

                    Összes                      Ebből                     Kölcsönzött                  Helyben használat  

                 használat              internethasználat         dokumentum 

                                                                                  / könyv, folyóirat/ 

Május            159                             29                               403                                     90 

 

Június            276                             66                               704                                    195 

 

Július             354                            124                              655                                    188 

 

Augusztus      213                             47                               372                                      68 

 

Szeptember    224                             39                               494                                      93 

 

 

Az internethasználat kényelmes biztosítása érdekében jó lenne még egy számítógép üzembe 

állítása, illetve a meglevő két gép korszerűsítése. 

 

Ahhoz, hogy intézményünk kikapcsolódási lehetőséget nyújthasson akkor is, amikor nincs 

strandidő, ahhoz különböző játékok (biliárdasztal, több számítógép, ügyességi- és 

építőjátékok) lenne szükség, valamin ehhez egy segéd személyzetre, aki ezek használatát 

felügyeli. 
 

 

„Kulturális híd építése” 

 

Tisztelt Képviselők. A „Kulturális híd építése” projekt kapcsán a nyár elején olyan támadás 

ért a tesület néhány tagja részéről, ami számomra méltatlan és megalázó volt. 

Ugyanis most is elmondom Önöknek, amikor a művésztelepünk képeiből külföldön 

kiállításokat rendezek, vagy amikor külföldi egyetem előadás tartására kér fel a „kulturális 

kapcsolatépítés” módszertanáról, ezek az utak az önkormányzatnak nem kerülnek pénzébe! 

Tehát kár érte engem támadni, mivel az ott végzett munkám ráadásul Vonyarcvashegy 

ismertségét növeli, hírnevét öregbíti. 

 

Másrészt azzal a kritikával is szembesülnöm kellett a nyár elején, hogy állítólag a „kulturális 

híd építése” projektből már mindenkinek elege van. !! Prsze csak bizonyos körök szerint. 

 

Mi is ez a hídépítési projekt?  

Nem más, mint kapcsolatteremtés más helyekkel határon belül és kívül egyaránt. Alapfeladata 

ez egy közművelődési intézménynek, de mi ezzel a kifejezéssel neveztük el ezt a munkát. 

 

 Százezreket költünk prospektusokra, hogy településünket népszerűsítsük. Turisztikai irodák 

kapcsolatokat keresnek, építenek, hogy településünk ismertté váljon, hogy a vendégek 

idejöjjenek. Kérdezem Önöket, miért baj az, ha a kultúra intézménye is erre törekszik a maga 

eszközeivel? Másrészt, aki a reklám-tudományban járatos, az tudja, mennyire fontos, hogy 

egy-egy terméknek ismertető szlogenje legyen. Egy ilyen kifejezés a Kulturális híd építése is, 

melybe minden kapcsolatépítő programot besorolunk. 
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Ennek következtében alakulnak zenekarunk vagy mazsorett csoportunk ismertté válásának 

lehetőségei, természeti és kulturális értékeink népszerűsítése, de még sokáig lehetne folytatni 

a sort…. Kérem Önöket, hogy ennek ismeretében és ennek szellemében támogassák továbbra 

is ezt a projektünket!  

Eddigi segítő támogatásukat a vonyarcvashegyi lakosok és az ide jövő vendégek nevében is 

tisztelettel megköszönöm. 

 

Tisztelt Polgármester Úr, 

Tisztelt Képviselő-testület! 

E tájékoztatóval arra törekedtem, hogy átfogó képet nyújtsak intézményünk idegenforgalmi 

szezonbeli sokrétű tevékenységéről. 

Kérem beszámolóm elfogadását. 

 

Vonyarcvashegy, 2011. november 23. 

 

            

                                                               Illésné Major Julianna 

                                                                                            igazgató 

 


